
JEGYZŐKÖNYV

A Szociális  és Közbiztonsági Bizottság 2010.  június 17-én 16:30 órai kezdettel  megtartott 
nyílt üléséről.

Készült: Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és 
Közbiztonsági  Bizottsága  2010.  06.  17-én  16:30  órai  kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal 
dísztermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Kiss Dénes László bizottsági elnök, Szalai  Gábor, Pádár Erika, Dr. Pácziné 
Félix Anna, Füzesi Péterné és Nagy Sándor bizottsági tagok.

Távollévő bizottsági tag: Vikartóczky József bizottsági tag

Tanácskozási joggal vesz részt: Vargáné Vass Éva jegyző.

Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Balaskó Zoltán / Le Chéque Déjeuner Kft. fejlesztési 
igazgató, Dr. Páczi Antal alpolgármester és Sahin Tóth Jenőné pénzügyi vezető.

Távol lévő meghívott: Vad Mária alpolgármester, Borbás Elvira OKSB elnök és Dr. Práczki 
Péter PTB elnök 

Kiss  Dénes  László  bizottság  elnöke: Köszönti  a  megjelenteket  és  megállapítja,  hogy  a 
bizottság határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok több mint fele, 6 fő jelen van.

A jegyzőkönyv vezetésére felkéri Hényel  Krisztiánnét,  a jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri 
Füzesi Péterné bizottsági tagot.

A bizottság a jegyzőkönyvvezető, illetve a jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot 6 
igen szavazattal elfogadja.

Kiss Dénes László bizottsági elnök: Javasolja elfogadásra az alábbi napirendi pontot:

1. Tájékoztatás szociális utalványok bevezetésének lehetőségére.  Előterjesztő: Vargáné 
Vass Éva jegyző, Meghívott: Balaskó Zoltán / Le Chéque Déjeuner Kft. fejlesztési 
igazgató

2. Előterjesztés Makai Ferenc 2213 Monorierdő, Vadász u. 58. sz. alatti lakos kérelmére. 
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

A  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  6 igen  szavazattal  a  napirendre  tett  javaslatot 
elfogadja.

1. napirendi pont:   Tájékoztatás szociális utalványok bevezetésének lehetőségére  
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Kiss Dénes László bizottság elnöke: Megkéri Balaskó Zoltánt a Le Chéque Déjeuner Kft. 
fejlesztési  igazgatóját,  hogy a szociális  utalványok bevezetésének lehetőségéről tartsa meg 
tájékoztatóját. 

Balaskó Zoltán fejlesztési igazgató: A cégük a Le Chéque Déjeuner Kft., ami anya vállalat, 
mindig is szociális jelleggel utalványokat forgalmazott. A szociális utalványokról annyit kell 
tudni, hogy ami természetben adható, az adható utalványban is. Azért javasolják a szociális 
utalványt,  mert  így  a  segély  kérő  arra  használja  fel,  amire  azt  szánták.  Mégsem 
törvényellenes, mert utalványa bárkinek lehet, nem bélyegez meg, mert még a kérelmező neve 
sem  szerepel  az  utalványon,  de  ha  kérik  ráírják.  Igyekszenek  az  adott  önkormányzat 
törekvéseivel  együttműködni,  hogy  az  utalványok  a  helyi  vállalkozóknál  beválthatók 
legyenek. Az utalványok szállítása a megrendelésnek megfelelően történik, olyan utalványt 
szállítanak, amilyet  megrendelnek. Az utalványt  az önkormányzat  határozattal  juttatja el  a 
kérelmezőhöz,  amit  vásárlást  követően  a  vállalkozó  a  Kft.-hez  beküld  és  neki  utalják  az 
ellenértéket. Az utalvány száma alapján a Kft. meg tudja mondani, hogy az utalvány milyen 
boltokban került realizálásra. Eddigi tapasztalat a szociális utalvány rendszerrel kapcsolatban, 
hogy  a  nem  teljesen  valós  segély  igények,  valóssá  kezdenek  válni.  Vannak  gyógyszer, 
élelmiszer, ruha, iskolakezdési, 16 termékcsaládra alkalmas utalvány. Ezek az utalványok az 
Szja. törvény alapján adómentesek. Egyszerűsíteni szeretnék a szociális ügyintéző munkáját. 
Tudnak átadási  listát  is  készíteni,  amin  az  ügyintéző  az  utalványt  átadja.  Az utalványnak 
kétféle költségtényezője van. Az egyik a szállítási  költség, ami 3.000.- Ft alkalmanként,  a 
másik  a  szerződés  összegével  kapcsolatos,  amit  a  szerződésben százalékban állapítanának 
meg.  Ennek  van   -tól,  -ig  nagyságrendje,  ami  függ  attól,  hogy  mekkora  összeget  kell 
szállítani. Ez a szerződés névértékének 0,5%-tól 3%-ig terjed. Ha a cafeteriában is partnerek 
tudnának lenni, ez az összeg el is tűnne. Az elv az, hogy ne legyen drágább, mint a jelenlegi 
rendszer.  Bevezetés  alatt  van  a  lakásfenntartási  támogatással  kapcsolatos  utalvány,  a 
közüzemi utalvány. Ennél az elfogadó háttér rendkívülien összetett. Itt elfogadó hely lehet az 
áramszolgáltató, gázszolgáltató, hőszolgáltató, vízügy, hulladékszállítás és talán még a tüzép 
telepek. A helyi vállalkozókkal történő tárgyalásban kérik majd az önkormányzat segítségét.

Kiss  Dénes  László  bizottság  elnöke: A  közüzemi  szolgáltatók  határidőre  küldik  ki  a 
csekkeket.  Most  már  két  nappal  előbb  kell  befizetni,  hogy  a  szolgáltató  ne  tegyen  rá 
késedelmi kamatot. Önök mennyi időn belül tudják a szolgáltatónak átutalni az összeget, hogy 
az ne szankcionáljon?

Balaskó Zoltán fejlesztési  igazgató: Itt  az  indítás  nehéz,  mert  kellene  egy finanszírozó. 
Náluk 10 banki napon belül. Ez úgy működik, hogy befizeti a személy a sárga utalványt, de 
már a posta valamilyen módon hozzá fog jutni az összeghez – ezt kell még kidolgozni – ezért 
kell egy közbülső finanszírozó, ők pedig utalják a pénzt.

Kiss Dénes László bizottság elnöke: Tehát a posta megfinanszírozná és akkor két napon 
belül átmenne az összeg?
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Balaskó Zoltán fejlesztési  igazgató: Igen,  ez  a  törekvés.  A posta  körülbelül  60  bankkal 
dolgozik,  meg fogja tudni oldani, az akarat meg van a részükről.  Elvi tárgyalások vannak 
folyamatban, a posta azt mondta ősszel visszatérnek rá. Minden szolgáltatónak érdeke, hogy 
bevételhez  jusson.  A  honlapjuk  a  www.ebedcsekk.hu,  ahol  be  tudják  szűkíteni,  hogy 
Monorierdőn milyen elfogadó helyek vannak.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Előfordul,  hogy  valakinek  megállapít  az  önkormányzat  havi 
rendszerességgel 12 hónapon keresztül 5.000.- Ft lakásfenntartási támogatást. Az ügyfélnek 
kizárólag vízszámlája van, sem áram, se más. A számlának a havi költsége 3.200.- Ft. Az 
önkormányzat  megrendeli  számára  az  5.000.-  Ft-os  utalványt,  mert  annyi  került 
megállapításra. Amikor ő a sárga csekket a postán odaadja, hogy kiegyenlítse a 3.200.- Ft-ot, 
mi lesz az 1.800.- Ft-tal.

Balaskó  Zoltán  fejlesztési  igazgató:  Az  utalványról  szóló  törvény  kimondja,  hogy  az 
utalványból  nem lehet  visszaadni,  készpénzre  nem váltható.  Ebben  az  esetben  3.000.-  Ft 
értékben adnak utalványt, a többit készpénzben.

Vargáné Vass Éva jegyző: Nem lehet megbontani. Vagy utalványt kap, vagy készpénzt. 

Balaskó Zoltán fejlesztési  igazgató:  Csak a címletekkel  tudnak variálni.  Az utalvány 15 
hónapig váltható be. 

Kiss  Dénes  László  bizottság  elnöke: Az  ügyfél  a  10.  hónaptól  nem  lesz  jogosult  a 
támogatásra, valamilyen módon azt tőle vissza kell vonni. De az 1800.- Ft nincs nála. Sok 
ügyfél a vendéglátó ipari egységben is utalvánnyal fizet, amit az egység el is fogad. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági tag: A lakásfenntartási támogatást a lakás négyzetmétere 
és a család létszáma szerint állapítják meg. A törvény 5.000.- Ft-ban állapítja meg a legkisebb 
összeget. Nem teheti az önkormányzat, hogy csak a vízdíj összegét pl. a 3.200.- Ft-ot állapítja 
meg. Ezért bonyolult. Kérdezi, hogy a csekk nem hamisítható?

Balaskó Zoltán fejlesztési igazgató: Tizenkét biztonsági elemet tartalmaz. Francia nyomdai 
papírra van nyomtatva, tehát a gyártás már Franciaországban megkezdődik. Nem fordult még 
elő, hogy hamisították volna. Minden évben a dizájnt is megváltoztatják, amiről értesítik az 
önkormányzatot  és  az  elfogadó  helyeket.  Ha  önök  odaadják  az  5.000.-  Ft-os  utalványt  a 
3.200.- Ft-os csekk ellenében, az 1.800.- Ft nem jelent gondot?

Kiss Dénes László bizottság elnöke: Az élelmiszer utalványnál mennyire megoldható a Kft. 
részéről, hogy az ügyfél az utalványon élelmiszert és ne italt, dohányárút vásároljon?

Balaskó  Zoltán  fejlesztési  igazgató:  Maga  az  utalvány  is  tartalmazza  azt,  hogy  mire 
használható, tartalmazza a törvény szövegét. Év elején az APEH keményen büntette a nem 
rendeltetés  szerűen  elfogadó  helyeket.  Monorierdő  kis  település  és  megoldható,  hogy  ki 
legyen téve, hogy az utalványért jövedéki termék nem adható.
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Kiss Dénes László bizottság elnöke: Ha megvalósul a közüzemi utalvány forgalmazása, az 
mennyibe fog kerülni. 

Balaskó  Zoltán  fejlesztési  igazgató:  Az  előbbiekben  elmondott  költségekkel  jár.  Ha 
mondanak rendelési összeget, fillérre ki tudja számolni a költséget. Addig nem. Egyébként 
van adminisztrációs díj is, ami alkalmanként 790.- Ft, ezt azért nem mondta az elején, mert 
beletudta a 3.000.- Ft szállítási költségbe. Sajnos a Kft. is tudja, hogy milyen hosszú folyamat  
előzi meg a bevezetést, 15 önkormányzattal van szerződésük, a megrendelések az 50.000.- Ft-
tól  –  10  M Ft-ig  terjednek.  A megrendelő  alkalmas  éves  rendelésre  is.  Általában negyed 
évente szoktak rendelni.

Szalai Gábor bizottsági tag: Ősszel választások lesznek, októberig dönteni már nehéz lesz.

Kiss  Dénes  László  bizottság  elnöke: Kérdezi,  hogy  van-e  még  valakinek  a  szociális 
utalványokkal kapcsolatban kérdése. Megállapítja, hogy nincs, megköszöni Balaskó Zoltán 
tájékoztatását. Erről a bizottság még beszélni fog, képviselő-testületi ülésre is beviszik, ha a 
képviselő-testület úgy dönt, meghívják oda is Balaskó Urat.

Balaskó  Zoltán  fejlesztési  igazgató:  Megköszönte  a  lehetőséget,  prospektusokat  ad  át, 
melyek tartalmazzák az utalványok leírásait. Sok önkormányzat jelentkezik, kéri és kérdezi, 
hogy a családi pótlék – ha a gyermek nem jár 50 napig iskolába –  kötelező természetben 
adása  hány  nap  alatt  vannak  ott?  Körülbelül  öt  nap  amíg  az  utalvány  megérkezik. 
Rugalmasak, ha kell le tudják rövidíteni az időt.

Vargáné Vass Éva jegyző: A képviselő-testületnek egy tájékoztatást javasol arról,  hogy a 
Szociális és Közbiztonsági Bizottság a szociális utalványok bevezetésének lehetőségéről az 
előkészítési  munkákat  megkezdte,  és  a  természetbeni  juttatásokat  szociális  utalványokban 
képzelik el. Ahhoz, hogy a képviselő-testületnek konkrét tájékoztatást adjanak át kell tekinteni 
a gyermekvédelemről szóló helyi rendeletet és a szociális rendeletet.

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: Megnézte Monorierdőn az elfogadó helyeket. 
Jelenleg egy van a Coop.

Kiss Dénes László bizottság elnöke: A jegyző asszony javaslatát követve a képviselő-testület 
elé beküldenek egy pár soros tájékoztatást a szociális utalványok bevezetésével kapcsolatban. 
Kérdezi, hogy van-e még a napirenddel kapcsolatban valakinek kérdése? Megállapítja, hogy 
nincs.

2. napirendi pont:   Előterjesztés Makai   Ferenc 2213 Monorierdő, Vadász u. 58. sz. alatti lakos   
kérelmére.

Kiss Dénes László bizottság elnöke: Megkéri Vargáné Vass Éva jegyzőt, hogy ismertesse az 
előterjesztést.
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Vargáné Vass Éva jegyző: Ismerteti az előterjesztést. A tehergépkocsik kitiltására nem lát 
lehetőséget, járművel nem foglalnak el úgy közterületet, hogy forgalmat akadályoznának. Egy 
megoldás lenne az út aszfaltozása, de erre most nincs anyagi lehetőség.

Pádár Erika bizottsági tag: Szerinte az lehet a probléma, hogy pont az ő ingatlana elé állnak 
be.  Mivel  közvilágítás  a  háza előtt  nincs és oda beállnak kamionnal,  akkor  olyan szinten 
takarja neki az utcafrontját, hogy ha ott valaki éjszaki ki-, beugrál azt nem látják.

Szalai Gábor bizottsági tag: A gépjármű tulajdonosnak meg kell írni, hogy a saját portája 
előtt parkoljon és nem parkolhat más előtt. 

Kiss Dénes László bizottság elnöke: Nem parkol más előtt, saját maga előtt áll meg.

Pádár Erika bizottsági tag: Csak nappal áll közterületen, egyébként bent van az udvarban.

Kiss  Dénes László  bizottság elnöke:     A Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja  a 
Képviselő-testületnek, hogy Makai Ferenc 2213 Monorierdő, Vadász u. 58. szám alatti lakos 
kérelmét utasítsa el, mert a kérelemben megjelölt utakon jelenlegi állapotukban súlykorlátozás 
nem vezethető be.

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság   6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Szociális és Közbiztonsági Bizottsága

81/2010. (VI.17.) SZKB.
Határozata

Makai Ferenc 2213 Monorierdő, Vadász u. 58. szám alatti lakos kérelméről

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy Makai Ferenc 
2213 Monorierdő, Vadász u. 58. szám alatti lakos kérelmét utasítsa el,  mert a kérelemben 
megjelölt utakon jelenlegi állapotukban súlykorlátozás nem vezethető be.

Határidő: júniusi soros képviselő-testületi ülés
Felelős: bizottság elnöke, jegyző

Több tárgy nem lévén Kiss Dénes László bizottsági elnök megköszöni a közreműködést és a 
nyílt ülést 17: 42- kor bezárja.

Kmf.

Kiss Dénes László
Bizottság elnöke

Füzesi Péterné
Jegyzőkönyv hitelesítő
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